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ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL DE BARRI DE LES CORTS 
 
 
 
 

A Barcelona, a les 19 h del dia 10 de juliol de 2017, s’inicia la sessió del Consell de Barri de les 
Corts, reunit a l’Espai d’Entitats de les Cristalleries Planell, carrer del Doctor Ibáñez, 38, 3a 
planta. 

La taula que presideix el Consell de Barri està composta per: 

President: Sr. Agustí Colom 
Vicepresident: Sr. Josep Maria Gòdia 
Gerent del Districte: Sr. Joan Cambronero 
Conseller tècnic: Sr. Antoni Coll 
Responsables del projecte "Camí escolar": Sra. Montserrat Suárez i Sra. Carmen de la Madrid. 
I actua com a secretària: Sra. Anna Mas 

 
Hi assisteixen 44 persones i també els cossos de seguretat ciutadana. 

Hi assisteixen els consellers següents: 

- CUP: Marc Faustino 
- PDeCAT-Unió-Demòcrates: Rodolf Sancho 
- ERC: Jordi Castellana 
- PP: Míriam Casanova 
- PSC-CP: Carlos Hornero 

 
El regidor del Districte, Agustí Colom, inicia la sessió donant la benvinguda a l'Espai d’Entitats 
de les Cristalleries Planell i fent esment de l'ordre del dia: 

 
1.   Aprovació de l'acta del consell anterior. 
2.   L'Espai d'Entitats de les Cristalleries Planell: funcionament i dinàmica de 

l'espai. 
3.   Normes reguladores de participació ciutadana. 
4.   El nou camí escolar de les Corts, a càrrec de la Sra. Carmen de la Madrid, de 

l'Institut Municipal d'Educació de Barcelona. 
5.   Precs i preguntes. 
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1.   Aprovació de l’acta. 
 

El Sr. Agustí Colom dona per aprovada l’acta anterior, en no realitzar-se cap esmena. 
 
 
 
 

2.   L'Espai d'Entitats de les Cristalleries Planell: funcionament i dinàmica de 
l'espai. 

 
El  Sr.  Agustí  Colom  fa  una  petita  presentació  i  valoració  del  funcionament de  les 
Cristalleries Planell en els primers mesos de funcionament. 

 
S’informa de l’horari d’atenció al públic (tot i que es pot demanar accedir a l’espai fora 
de l'horari de manera extraordinària) i de les dades de contacte; a més, s’explica la 
distribució de l’edifici per plantes (en què destaca la tercera planta, de 307 m2, que és 
on es troba l’espai d’entitats). 

 
Concretament,  l’espai  d’entitats  pretén  satisfer  les  necessitats  que  pugui  tenir 
qualsevol moviment associatiu del districte per reunir-se o per dur a terme activitats o 
projectes puntuals oferint: espai de treball, armaris d’ús privatiu, ordinador portàtil, 
connexió wifi, sala de reunions, sala de formació amb projector, servei d’impressora, 
escàner i fotocopiadora. Per a la gestió de l’espai d’entitats s’ha optat per la 
contractació externa d’un dinamitzador que vetlli pel funcionament correcte del servei i 
desenvolupi una tasca de dinamització de les entitats i associacions que en fan ús. 

 
Durant aquests primers mesos d’activitat (febrer-juny) s’han fet 500 hores d’activitats, 
repartides entre les 16 entitats que han fet ús de les instal·lacions, de les quals més de 
la meitat són de l'àmbit social i cultural. 

 
Com que els assistents no formulen cap pregunta es tanca aquest punt de l'ordre del 
dia i es passa al següent. 

 

 
 
 

3.   Normes reguladores de participació ciutadana. 
 

El Sr. Antoni Coll presenta les Normes reguladores de participació ciutadana, que són 
una revisió de les normes vigents des de l’any 2002. Aquest procés es va iniciar al mes 
d’abril i es presenta en els consells de barri, tal com es va fer el 30 de maig al Consell 
Ciutadà o a les comissions consultives del Plenari o al mateix Plenari. A través del web 
Decidim Barcelona es pot consultar l'estat del procés i participar-hi. 



 

 
 
 
 
 
 
 
 

Aquest procés no parteix de zero, tenim uns antecedents, ja que en l'anterior mandat 
ja es va fer un treball entre els grups polítics i les entitats per fer una revisió d’aquestes 
normes, tot i que al final no van ser aprovades. 

 
En aquest mandat tots els grups van demanar poder dur a terme aquesta revisió i 
aprovar-les amb el màxim consens possible. El 19 d’abril es va aprovar inicialment 
aquesta revisió de les normes reguladores i ara està en el període d’al·legacions fins al 
25 de juliol. Després d’aquesta data es procedirà a la revisió de les al·legacions i es farà 
la proposta del text definitiu per poder-lo aprovar en el plenari durant els tres mesos 
següents. 

 
L’objectiu d’aquesta nova normativa és regularitzar els procediments de participació, 
que estaven reconeguts en la normativa del 2002 però no estaven regulats com ara es 
pretén. Bàsicament, es vol posar èmfasi en tres aspectes: considerar com un dret 
ciutadà la participació, marcar clarament les obligacions de l’Ajuntament davant dels 
processos participatius i assegurar que aquesta participació sigui inclusiva i oberta a 
qualsevol entitat o ciutadà de Barcelona. 

 
Dues de les principals novetats d’aquesta nova normativa són: la normativització dels 
canals de participació i la regulació de la participació ciutadana. 

 
S’expliquen, també, les característiques que ha de tenir un procés per considerar-se un 
procés participatiu, de quines fases constarà i els òrgans implicats en el procés. 

 
Tota la informació exposada sobre els òrgans de participació es troba a l’annex 1 
després de l’últim punt de l’acta. 

 
Torn de paraula: 

 
1a intervenció: En l’anterior normativa es reconeixia la recollida de signatures 
de la iniciativa ciutadana? 

 
Antoni Coll: En l’anterior normativa no s'establia què era un procés participatiu 
ni com havia de ser i preveia la possibilitat de la iniciativa ciutadana. 

2a intervenció: Amb aquesta nova regulació es faran menys consells de barri? 

Antoni Coll: No, la normativa implica l'augment dels canals de participació 
sense suprimir els existents. És a dir, que, per iniciativa ciutadana, es podrà 
convocar un consell de barri que no estigués previst de convocar des del 
Districte, amb el suport dels organismes creats a fi de potenciar la participació 
ciutadana. 

 
4.   El nou camí escolar de les Corts, a càrrec de la Sra. Carmen de la Madrid, de 

l'Institut Municipal d'Educació de Barcelona. 



 

 
 
 
 
 
 
 
 

El Sr. Agustí Colom presenta el projecte i les ponents invitades, la Sra. Montserrat 
Suárez i la Sra. Carmen de la Madrid. 

 
Ja fa anys que a Barcelona es treballa en el projecte “Camí escolar, camí amic”. Ara 
estem treballant en un “camí” que afecta les escoles Barcelona i Lavínia. Hem de 
detectar els carrers amb més afluència de noies i nois, analitzar-ho i, finalment, definir 
el camí per  dotar-lo de la seguretat i el suport (comerços) necessaris. La previsió és 
que a finals d’octubre puguem presentar el nou camí escolar de les Corts. 

 
La Sra. Montserrat Suárez, cap de programa, i la Sra. Carmen de la Madrid, tècnica de 
les Corts de l’Institut Municipal, encarregada de treballar amb les escoles i les AMPA 
implicades, expliquen el projecte “Camí escolar, camí amic”. Tota aquesta informació 
es troba a l’annex 2 després de l’últim punt de l’acta. 

 

 
 
 

5.   Precs i preguntes. 
 
 

1a intervenció: Soc Núria Pons, presidenta de l’ACSFCEM, fa 19 anys que som al barri i 
donem suport als malalts de sensibilització crònica, fibromiàlgia i hipersensibilitat 
múltiple de manera voluntària. Ens agradaria que se’ns valorés com una entitat amb 
utilitat pública, per la qual cosa necessitem el reconeixement dels estaments públics. 
Us dono un document on s’explica tot allò que fem des de la nostra entitat. 

 
Agustí Colom: Estudiarem el teu cas i properament et donarem una resposta. 

 
2a intervenció: M’agradaria saber si hi ha la possibilitat d'utilitzar Cristalleries Planell 
com a seu de les entitats que no tinguin una seu física? 

 
Agustí Colom: En principi això no s’ha plantejat, la idea que planteges es permet quan 
l'espai és un hotel d’entitats, amb una regulació molt concreta, diferent de l'espai 
d’entitats que s’ofereix a Cristalleries Planell. Malgrat tot, el projecte de Cristalleries 
Planell és dinàmic i veurem com evoluciona en funció de les necessitats del districte. 

 
3a intervenció: Com està el tema de la Colònia Castells? 

 
Agustí Colom: Estem taxant els pisos implicats, esperem tenir les valoracions al final de 
l’estiu i, així, al final d’any esperem dur a terme la fase de reallotjament. Després es 
farà la fase de dignificació de l’espai que ocupen les cases, es valorarà quins elements 
s’han de preservar per respectar aquells protegits per la Llei de memòria històrica i així 
poder determinar el calendari de les  fases següents del projecte així com establir el 
pressupost destinat a aquestes fases. 



 

 
 
 
 
 
 
 
 

4a intervenció: Ha desaparegut la Mostra d’Entitats que es feia a la gran via de Carles 
III? Tenia una gran utilitat a l'hora de conèixer les entitats del barri. Com ho podem fer 
ara per conèixer-les? 

 
Agustí Colom: La mostra es va deixar de fer l’any 2005 (correcció: 2009). Es va fer una 
mostra similar a plaça de la Concòrdia, impulsada pels grups de joves del districte, però 
de menys magnitud. La mostra que es manté i amb molta repercussió és la Mostra de 
Comerç. 

 
5a intervenció: Hi ha una guia d’entitats? 

 
Agustí Colom: Ala pàgina web de l’Ajuntament guia.barcelona.cat podràs trobar tota la 
informació d’entitats i equipaments de Barcelona. 

 
6a intervenció: Pel casc antic de les Corts hi passen molts vehicles pels carrerons. Hi ha 
alguna manera de limitar el pas dels vehicles per aquests carrers amb jardineres o 
algun element similar? 

 
Agustí Colom: Aquest canvi no està previst perquè els bombers han d'accedir a aquests 
carrers, però ho estudiarem amb la Guàrdia Urbana. 

 
7a intervenció: Es permet el pas de bicicletes per qualsevol vorera? 

 
Agustí Colom: En els carrers on hi ha carril bici no es permet que les bicicletes circulin 
per fora d’aquests espais; els carrers que no en tenen i on l’amplada de la vorera és 
suficient, si. 

 
Ara hem iniciat una campanya informativa per informar i conscienciar els usuaris de 
bicicletes dels usos correctes d’aquests mitjans de transport per la ciutat. 

 
8a intervenció: En quin punt es troba el projecte de l'hotel-residència del Bisbat? 

 
Agustí Colom: Ara mateix les obres estan parades perquè encara no han presentat el 
projecte executiu. De moment es preveu que sigui una residència de professors, tot i 
que el Bisbat ha demanat un canvi d’ús, però en cap cas serà un hotel. Si es vol canviar 
l’ús, hi pot haver canvis en la volumetria del nou edifici. 



 

 
EL PRESIDENT DEL CONSELL 

 
Agustí Colom 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

El regidor agraeix la participació i l’assistència, i tanca el Consell de Barri de les Corts a les 
20.30 h. 

 
 
 
 
 
 
 
 

LA SECRETÀRIA 
 

Anna Mas 
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